
PROTOKOL N. XLVU2022

z sesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 23 listopada 2022 r.
w sali narad, w Rybnie pdy ul Lubawskiej l5 pod przewodnictwem

Pana Piotra Komatowskiego - Przewodniczlcego Rady Gminy Rybno

obrady Rady Gminy - Ewa Ravkowska - Zastepca Kierownika Referatu, Zastepca Kierown'ka

Ur2edu Stanu Cywilnego w Urzedzie Gminy Rybno

Obrady rozpoczeto o godz. 10:00, zakotlczono o godz.12:40

Stan ustawowy RadY - 15 Radnych,

W sesji bieze udzial l3 Radnych

- lista obecnoSci stanowizalacznik do protokolu.

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli:

1 Pan Tomasz Wegeynowski - W6jt Gminy

2.Pani Zdzis+awa Ka icz - Skarbnik Gminy

3.Pani Jolanta Jendrycka - Sekretaz Gminy

4.Pan Zbigniew Drzystek - Radca prawny

- lista obecnosci stanowi zahcznik do protokoll

6.Soltysi zgodnie z listq obecnosci

- lista obecnosci stanowizaqcznik do protokolu

PorzQdek sosii:

Ad.1 i 2 Otwarcig sesii i stwieJdzenie prawomocno6ci obrad.

Obrady XLVI sesji Rady Gminy Rybno otwozyl o godz. 10:00 Pan Piotr Kornatowski Przewodniczqcy

Rady Gminy.

Nastgpnie pouczyl wszystkich obecnych, i2 obrady Rady Gminy sq rejestrowane za pomocq ueqdzen

nagrywajecych dZwiek.

Powital wszystkich obecnych na sali obrad a nastqpnie stwierdzil, 2e po sp€wdzeniu listy obecnosci,

na saliznajduj sie 13 radnych co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwal

Ad.3.Ustalenie porzadku obrad.

Pzewodniczqcy Rady peedstawal pozedek dzienny obrad.

t.Otwarci9 sesii.

2.Stwierdzenie prawomocnoSci oblad.

3.Ustalenie po.zqdku obrad.

4.PrzyiQcie protokolu z XLV sesji Rady Gminy Rybno.

S.Podjecie uchwal w nastepujqcych sprawach:

1)zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 2022-2037

2) zmian w bud2ecie Gminy Rybno na 2022 rok,



3) obni2enia Sredniej ceny skupu 2yta pzyjmowanej jako podstawa naticzenia podatku rolnego w

2023 roku na terenie Gminy Rybno,

4) podatku od Srodk6w transportowych,

5) utwozenia Lokalnego Centrum Aktywnosci Spolecznej w miejscowosci Hartowiec,

6) zatwierdzenia do realizacji pfojektu " Lokalne Centrum Aktywnosci Spolecznej .w Hartowcu w

Gminie Rybno" realizowanego w ramach Osi praorytetowej RP!\A4.11.OO.OO Wqczenie spoleczne,

Dzialanie RPWM.11.02.00,, Ulatwienie dostqpu do pzystgpnych cenowo, trwalych oraz wysokiej

jakosci uslug w tym opieki zdrowotnej iuslug socjalnych Swiadczonych w interesie og6tnym',

Poddzialanie RPWM.11.02.03 Ulatwienie dostepu do uslug spolecznych, w tym integracja ze

S.odowiskiem lokalnym - projekty konkursowe,

7) nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu Gminnemu Zakladowi Opieki Zdrowotnej w Rybnie ,

8) zmiany uchwaly w sprawie zapewnienia wsp6lnej obslugi finansowej jednostek bud2etowych Gminy

Rybno,

9) ustalenia stawkiza 1 km pzebiegu pojazdu, uwzglQdnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom

koszt6w pEewozu dzieci, mlodzie2y, ucznidw oAz todzic6w,

10)zmiany regulaminu wynagradzania nauczycielizatrudnionych w szkdach i placdwkach

prowadzonych pe ez Gmine Rybno,

1'l) uchwalenia Rocznego programu wsp6lpracy Gminy Rybno z organizacjami pozazqdowymi oraz

podmiotami, o kt6rych mowa w art 3 ust 3 Ustawy o dzialalno6ci po2ytku publicznego i wolontariacie

na rok 2023.

12) rozpatzenie skargi na radnego Rady Gminy Rybno.

6.Wolne wnioski i zapytania.

T.Zamkniecie 8esji.

Po czym zwr6cil sie do radnych, czy ktoS chce zabrad glos w sprawie pzedstawionego pozqdku

oorao.

Wniosku o zamiane poeedku obrad nie wniesiono. Wzwiqzku z tym Pzewodniczacy obrad stwierdzil

i2 Rada Gminy bqdzie obradowala wg pzedstawionego poeqdku.

Po czym poddal pod glosowanie pozqdek obrad.

Rada Gminy w gloaowaniu jawnym na ustawowy skhd Rady 15 Radnych w obecno6ci l3
Radnych glosami:

-,,2a" - 13

-,,przeciw' - 0

- ,,wstr:ymujqcych aie" - 0
przyieh porzqdek obrad.

lmienny wykaz glosowania nad peyjQciem protokolu stanowi zalqcznik do protokolu.



4.Przviecie protokolu z XLV sesii Radv Gminv Rvbno.

Pzewodniczqcy Rady poinformowal 2e protok6l z XLV sesji zostal \,vylo2ony do wglqdu i do czasu

rozpoczecia sesji nie zlo2ono do peewodniczacego wniosku o dokonanie poprawek do projektu

protokolu.

Wzwiqzku tym poddal pod glosowanie protok6l z XLV sesji Rady Gminy Rybno.

Rada Gminy w gfoaowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 13

Radnych glrogamii

-..2a" - '13

- ,,przeciwr 4
- ,,w5trrymuiacych sie" - 0

przyiQL protok6l z XLV sesii Rady Gminy Rybno.

lmienny wykaz glosowania nad pzyjeciem protokolu stanowi zalqcznik do protokolu.

Ad.5.Podiecie uchwal w nastepuiacvch sprawach

1) zmianv Weloletnlei Proanozv Finansowei Gminv Rvbno na latia 2022-2037

Pzewodniczqcy Rady- Pan Pioh Kornatowski zwr6cil siQ do Radnej Pani El2biety Rozentalskiej o

pzedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Radna - Pani El2bieta Rozentalska pzedstawila opinie komisjistalych o projekcie uchwaly.

Opinia stanowi zalqcznik do protokolu.

Przewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski otwozyl dyskusje nad poektem uchwaly.

Pytai nie wniesiono.

Pzewodniczqcy Rady zamknql dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaly, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w g[osowanlu jawnym na ustawowy sktad Rady 15 Radnych w obecnosci 13

Radnych, glosami:

-13 -,,z'a",

- 0 -,,pzeciw"
- 0 - ,,wstrzymujlcych siQ"

podjQla uchwaQ Nr XLVU336/2022 w spJawie zmiany Wieloletniei Prognozy Finansowej cminy

Rybno na lala 2022-2037.

Uchwala stanowi zaqcznik do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zalqcznik do protokolu.

2) zmian w bud2ecie Gminv Rvbno na 2022 rok

Pzewodniczqcy Rady- Pan Piotr Kornatowski zwr6cil sie do Radnej Pani El2biety Rozentalskiej o

peedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Radna - Pani Elzbieta Rozentalska przedstawila opinie komisji stalych o projekcie uchwaly.

Opinia stanowi zalqcznik do protokolu.

Przewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski otwozyl dyskusjQ nad projektem uchwaly.

Pytafi nie wniesiono.



Pzewodnaczqcy Rady zamknql dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaly, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w gliosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady t5 Radnych w obecno6ci 13

Radnych, glrosami:

-13 - ,,z'a",

- 0 -,,pdeciw"
- 0 -,,wstrrymujqcych siQ"

podigh uchwale Nr XLV'337/2022 w spmwie zmian w bud2ecie Gminy Rybno na 2022 rok.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zalqcznik do protokolu.

3) obni2enia Sredniei cenv skuou 2vta pzvimowanei iako podstawa naliczenia Dodatku rolneoo w

2023 roku na terenie Gminv Rvbno

Pzewodniczqcy Rady- Pan Piotr Kornatowski zwr6cil sie do Radnej Pani El2biety Rozentalskiej o

pzedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Radna - Pani El2bieta Rozentalska pe edstawila opiniQ komisji stalych o projekcie uchwaly

Opinia stanowi zalqcznik do protokotr.

Przewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski otwozyl dyskusje nad projektem uchwaly.

Pytah nie wniesiono.

PzewodniczAcy Rady zamknql dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaly, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w gliosowaniu jawnym na ustawowy sktad Rady '15 Radnych w obecno6ci '13

Radnych, glos.mi:

-13 -,,za",

- 0 -,,przeciw"

- 0 - ,,watrzymuiqcych 6i9"

podj?h uchwaQ Nr XLVU338/2022 w obnitenia Sredniei ceny skupu tlda przyjmowanei .iako

podstawa naliczenia podatku rolnego w 2023 roku na teJenie Gminy Rybno.

Uchwala stanowi zaqcznik do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowizaqcznik do protokolu-

4) podatku od srodkdw transportowvch

Pzewodniczqcy Rady- Pan Piotr Kornatowski zwr6cil si9 do Radnej Pani El2biety Rozentalsklej o

paedstawienie opinii wsprawie projektu uchwaty.

Radna - Pani Elzbieta Rozentalska przedstawila opinie komisji stalych o projekcie uchwaly

Opinia stanowi zalqcznik do protokolu.

Peewodniczecy Rady - Pan Piotr Kornatowski otwozyl dyskusje nad projektem uchwaly.

Pytah nie wniesjono.

Przewodniczqcy Rady zamknAl dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaly, poddal go pod glosowanie.



Rada Gminy w glo6owaniu jawnym na ustawowy sklad Rady iS Radnych w obecno{ici ,13

Radnych, glosami:

-'13 -,,2a",

- 0 -,,pzeciw"
-0 - ,,wstrrymujqcych 6iQ,,

podiQla uchwalQ Nr XLV|/339/2022 w 6prawie podatku od Srodk6w transportowych
Uchwala stanowi zalacznik do orotokolu.

lmienny wykaz glosowanaa nad projektem uchwaly stanowi zalqcznik do protoko{u.

Pzewodniczqcy Rady- Pan Pjotr Kornatowski zwr6cil siQ do Radnej pani Et2biety Rozentalskiej o
pzedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Radna - Panj El2bieta Rozentalska pzedstawi+a opiniQ komisji stalych o projekcie uchwat
Opinia stanowi zalacznikdo protokolu.

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotr Komatowski otwozyl dyskusjQ nad projektem uchwaly.
Pytai nie wniesiono.

Ptz ewodniczqcy Rady zamknql dyskusje. po odczytaniu projektu uchwaly, poddal go pod glosowanje.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady t5 Radnych w obecnosci t3
Radnych, glioaami:

-13 - ,,2a",

- 0 - ,,prreciw"
-0 - ,rwatrzymujqcych sie"
podjQta uchwalQ NT XLVI/340/2022 w sprawie utwoJzenia Lokalnego Centrum Akgwno6ci
Spolecznej w miejscowosci Hartowiec

Uchwala stanowi zahcznik do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowizahcznik do protokolu.

Sodowiskiem lokalnvm - oroiektv konkursowe

Pzewodniczqcy Rady- Pan Piotr Kornatowski zwr6cil siQ do Radnej pani Et2biety Rozentalskiej o
peedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly

Radna - Pani El2bieta Rozentalska przedstawila opinie komisji stalych o projekcie uchwat
Opinia stanowi zalacznik do protokolu.

Przewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski otwozyl dyskusjQ nad projektem uchwary.

Pytafi nie wniesiono.



Pzewodniczecy Rady zamknql dyskusje Po odczytaniu proiektu uchwaly' poddal go pod glosowanie

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Rednych w obecno6ci 13

Radnych, glosami:

- 13 - ,za",
- 0 - ,,pzeciw"
-0 - ,,wstrrymuiqcych siQ"

podiela uchwalS Nr XLVU341/2022 w sprawio zatwierdzenia do 
'ealizacli 

prolektu " Lokaln6

Centrum AKywnosci Spolecznoi w Hartowcu w Gminie Rybno" realizowanego w ramach Osi

priorytetowej RPWM.11.OO.OO Whczenie sPolieczne, Dziatanie RPWM'{I'o2 00 ,, U+atwienie

dostQpu do przyst9pnych cenowo, trwalych o.az wysokioi iako'cl ustug w tym opieki

zdrowotnei i u8fug socjalnych Swiadczonych w interggie og6lnym", Poddziatanie

RPwl|t.lt.O2.O3 Ulatwienie dostQpu do ustug spolecznych, w tym integracla ze 
'rodowi8kiem

lokalnym - proiekty konkunsowe

Uchwala stanowi zalacznik do protokolu

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zalqcznik do protokolu

Przewodniczqcy Rady- Pan Piotr Komatowski zwr6cil si9 do Radnej Pani El2biety Rozentalskiej o

pzedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Radna - Pani El2bieta Rozentalska pzedstawila opiniQ komisji stalych o proiekcie uchwaly

Opinia sianowi zalqcznik do protokolu.

Pzewodniczacy Rady - Pan Piotr Kornatowski otwor2yl dyskusje nad projektem uchwaly'

Pytai nie wniesiono.

Pzewodniczqry Rady zamknql dyskusjQ. Po odczytaniLl projektu uchwaly, poddal go pod glosowanie

Rada Gminy w gloEowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obocno6ci 13

Radnych, glosami:

-13 -,,z'a",

- 0 -,,pneciw"
-0 - ,,rvstrzymujqcych siQ"

podjeta uchwale Nr XLVlt342t2O22w sprawie Aadania statulu Samodzielnemu Publicznemu

Gminnomu Zaktadowi Opieki Zdrowotnei w Rybnle

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

lmienny wykaz glosowanaa nad projektem uchwaly stanowizaqcznik do protokolu

Peewodniczqcy Rady- Pan Piotr Kornatowski zwr6cil sie do Radnej Pani El2biety Rozentalskiej o

przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly

Rvbno



Radna - Pani Elzbieta Rozentalska przedstawila opinie komisjistatych o projekcie uchwaly

Opinia stanowi zalqcznik do protokolu.

Pzewodniczqcy Rady - Pan Pioh Kornatowski otwotz yl dyskusjQ nad projektem uchwaly.

Pytah nie wniesiono.

Przewodniczqcy Rady zamknel dyskusje. Po odczytaniu prcjektu uchwaly, poddal go pod glicsowanie.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy skfad Rady t5 Radnych w obecnogci i3
Radnych, glosami:

- 13 -,,2a",

- 0 -,,ptzeciw"

-0 - ,,wstr2ymujqcych sie"
podjQla uchwale N. XLVU343/2022 w sprawie zmiany uchwaly w sprawie zapewnienia wsp6lnej
obstugi finansowe, iednostek budretowych cminy Rybno

Uchwala stanowi zahcznik do protokolu.

lmaenny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zalacznik do protokolu.

9) ustalenia stawkiza 1 km ozebieou Doiazdu. uwzolednianei ozv obliczaniu zwrotu rodzicom
koszt6w ozewozu dzieci. mlodzie2v. uczni6w oraz rodzic6w

Przewodniczqcy Rady- Pan Piotr Komatowski zwr6cil sie do Radnej pani Et2biety Rozentalskiej o
pzedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Radna - Pani Elzbieta Rozentalska pEedstawila opiniQ komisji stalych o projekcie uchwaly

Opinia stanowj zalacznik do protokolu.

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski otwotz yl dyskusje nad projektem uchwat.
Pytail nie wniesiono.

Pzewodniczqcy Rady zamknql dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaly, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w gliosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady ,lS Radnych w obecnosci 13

Radnych, glosami:

-13 -,,2a",

- 0 -,,przeciw"

-0 - ,,wstrzymujqcych sie,,

podjeh uchwale W XLVll344l2022 w sprawie ustalenia stawki za I km przebiegu pojazdu,

urzglednianei przy obliczaniu zwrotu rodzicom koszt6w pnewozu dzieci, mljodzieil,, uczni6w
otaz Jod2ic6w

Uchwala stanowi zaqcznik do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad poektem uchwaly stanowizahcznik do protokolu.

10) zmianv reoulaminu wvnaaEdzania nauczvcielizatrldnionvch w szkolach i olac6wkach
orowadzo nvch ozez Gmine Rvbno



Pzewodniczqcy Rady- Pan Piotr Kornatowski zwr6cil siQ do Radnej Pani El2biety Rozentalskiej o

przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Radna - Pani El2bieta Rozentalska przedstawila opiniQ komisji stalych o projekcie uchwaly

Opinia stanowi za+qcznik do protokolu.

Peewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski otworzyt dyskusjQ nad projektem uchwaly

Pytan nie wniesiono.

PzewodniczAcy Rady zamknql dyskusjg. Po odczytaniu projektu uchwaly, poddal go pod gl'csowanie

R.d. Gminy w gloeowaniu jawnym n. ustawowy 6klad Rady 15 Radnych w obecnoSci'13

Raalnych, glosami:

-13 -,,2a",

- 0 -,,przeciw"

-0 - ,,wstrzymujecych siQ"

podida uchwale Nr XLVU345/2022 w 6prawie zmiany regulaminu wynagEdzanla naucrycioli

zelrudnionych w szko+ach i plac6wkach pJowadzonych pJzez GminQ Rybno

Uchwala stanowi zalacznik do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaty stanowizaqcznik do protokolu

11) uchwalenia Roczneqo orooramu wsp6lpracv Gminv Rvbno z oroanizaciami oozazadowvmi oraz

oodmiotami. o kt6rvch mowa w art. 3 ust. 3 Ustawv o dzialalnosci Do2vtku Dubliczneqo i wolontariacie

na rck2023

Przewodniczqcy Rady- Pan Piotr Komatowski zwr6cil sie do Radnej Pani El2biety Rozentalskiej o

pzedstawienie opinii w sprawie projektu uchwaly.

Radna - Pani El2bieta Rozentalska ptzedstawila opinie komisji stalych o proiekcie uchwaly

Opinia stanowizahcznik do protokolu.

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski otwotz yl dyskusje nad projektem uchwaly

Pytarl nie wniesiono.

Pzewodniczqcy Rady zamknql dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaly, poddal go pod gliosowanae

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 13

Radnych, gl€ami:
-'13 -,,2a",

- 0 -,,przeciw"

- 0 - ,,wstrzymuiqcych 3ie"

podlela uchwalQ Nr XLVU3,|6/2022 \f, sprawie uchwalenia Rocznego programu wsp6lpracy

Gminy Rybno z o,ganizaciami pozarzqdowymi oraz podmiotami, o K6rych mowa w e . 3 usl. 3

ustawy o dziatalnoSci po2ytku publicznego i wolontariacie na rck 2023

Uchwala stanowi zalacznik do orotokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zalqcznik do protokolu



12) rozpatrzenie skaraina radneqo Radv Gminv Rvbno

Pzewodniczecy Rady- Pan Piotr Kornatowski zwrocil sie do Radnej Pani Etzbiety Rozentalskiej o

peedstawienie opinii w sprawie projektu uchwat.

Radna - Pani El2bieta Rozentalska pzedstawila opinie komisjistalych o projekcie uchwaly

Opinia stanowi zalqcznik do protokolu.

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski zwr6cit siQ do pzewodniczecego Komisji Skarg,

Wniosk6w i Petycjio przedstawienie opinii.

Przewodniczqcy Komisji Skarg, Wniosk6w i Petycji - pan Rafal cniazdowski odczytal tresd opinji

Komisji Skarg, Wniosk6w i Petycjiw przedmiotowej sprawie oraz pismo skar2qcego.

Niniejsze dokumenty stanowiq zalqcznik do protokolu.

Pe ewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski otworzyl dyskusje nad poektem uchwar.

Glos zabrali:

Radny - Pan Lukasz Glowacki nawi+ujqc do wystqpienia pzewodniczqcego Komisji Skarg,

Wniosk6w i Petycji wskazal ,, mam tutaj dwie uwagi do pana przewodniczqcego. pieMsza to mial

Pan peeczytaC samq opinie tutaj cale pismo, no to m6gl pan ju2 tutaj pzeczytaow dyskusji.

Druga sprawa,2e w opinii akapit, w kt6rym podnosze, 2e wymienieni radni powinni to zglosi6, to nie
jest w zwiezku z tym, 2e komisja tak zadecydowala.

Tylko jest to zapisane w protokole, 2e tutaj nawiqzuje do pisma radnych z dnia 29 tipca biezqcego

roku i w tym pjsmie mamy te2 jedno zdanie ,,My, ni2ej podpisani Rady Gminy Rybno, po zapoznantu

sie z tresciq pisma z dnia 6lipca2022 toku ptzedlo2onego w UzQdzie Gminy w dniu 7 lipca 2022 roku

ptzez Pana Edmunda Gajka, Soltysa So.lectwa Zabiny, prosimy o skierowanie zawiadomienia o
mozliwosci popelnienia przestepstwa.' I to wlasnie w zwiqzku z tm pjsmem.

To powiedzialem. Takze nie rozumiem dlaczego to pan nategal 2eby ten akapit byl w opinii, kt6ry jest

niezgodny z protokolem. To jedna sprawa_ Druga sprawa, po co powietac protok6l? Jeszcze 2eby on

byl niezgodny, 2eby opinia byla niezgodna z tym protokolem."

Pzewodniczqcy Komisji Skarg, Wniosk6w i Petcji- pan Rafal Gniazdowskiw odpowiedzi stwierdzil

,,Panie Lukaszu, wydaje mi sie, 2e moze Pan nie pamietac o pewnym fakcie, kt6ry mial miejsce na

komisji. Zgodnie z Pana wolq i na Pana i Pana wniosek. Dopytywalem jeszcze, czy chce pan abySmy

przeglosowali kolejny wniosek dotyczecy tego, Ze ci konkretni radni majq to zawiadomienie zlo2yd.

Pan zapeeczyl i stwierdzil, 2e wystarczy, leby to bylo zawarte. Czy pan wrQcz wyrazil wole chQci

zawarcia tego stwierdzenia w opinii? Taka sytuacja mia+a miejsce, a wiQc to tylko iwylacznie na pana

wniosek. Ta opinia tutaj jest.'

Radny - Pan Lukasz Glowacki w odpowiedzi wskazal ,, panie Gniazdowski, powt6zQ jeszcze raz, 2e

ten punktjest niezgodny z tym, co jest zapisane w protokole i to jest wyMane z kontekstu. To, co
powiedzialem na posiedzeniu komisji, bo powiedzialem to zdanie w innym kontekscie.'



Radca prawny - Pan Zbigniew Dzystek wskazal: ,, ProvQ Pahstwa, jestem zobowiazany Paistwu

udzieli6 wyjasniei'i dotyczecych tej kwestii. Przedmiotem skargi, co do zasady jest Naganne i wadliwe

wykonywanie czynnosci przez pEewodniczecego komisji rewizyjnej i de facto calq komisje rewizyinq l

w zwiazku z tq ocenq autor skargi wnosi, 2eby rada, bo Rada pzewodniczqcy nie ma takich

upfawniei,2eby sam podejmowal take decyzjq o pzekazaniu sprawy do innego organu, 2eby Rada

takie stanowisko zaiSa, 2eby pzekaza6 sprawQ do prokuratury. Dlaczego pzewodniczecy rady

samodzielnie nie mo2e podjqd? Takiej decyzji wynika tez z przepis6w ustawy o samorzedzie

gminnym. Artykul 19 ustep 2. Zadaniem peewodniczqcego Rady jest wylqcznie orcanizowanie pracy

rady oraz paowadzenie obrad Rady. I to wszystko to tzw czynnosci techniczne Jesli Rada dopiero

podejmie uchwaQ, kt6ra stanowi o konkretnej sprawie, to pzewodniczqcy 2al62my pzesylajqc tq

sprawQ do w6jta do innego organu podpisuje wtedy formuluje i podpisuje pismo, ale nie ma

uprawnienia zeby sam zdecydowad. Podobna zasada dotyczy komisji poszczeg6lnych Tu ta kwestia

wynikla. Jesii ma stanowisko zajqd komisja, to komisja, a nie jei pzewodniczqcy. Bo taka jest istota

dzialania organ6w kolegialnych. Wem,2e padstwo pzynosicie doSwiadczenia ze swojej pracy

zawodowej i to jest normalne.

Trochq inaczej to wyglqda. Wplywa dokument, zal62my do innego podmiotu, innego orcanu iszeftego

organu, kierownik podejmuie decyzjq, co z tym robi6, czy sam rozstzyga to, czy wysylam to do innego

organu wecllug wlaSciwoSci, czy jeszcze w inny spos6b, takijaki na jaki pozwalajq mi pzepisy, kt6re

dotycza akurat mojej dziedziny. VVi9c, peedmiotem skargi, powtarzam jesi negatywne, wedlug

skar2qcego wadliwe wykonywanie swoich zadai peez pzewodniczqcego komisji rewizyjnej de facto

calkowicie. W naszym p€wie nie ma odpowiedzialnosci zbiorowej organ6w. Bo to jest organ Kiedy

komisja? To jest pierwsza eecz. Druga eecz. fo zawiadomienie to skarga, co jest poniekqd logiczne

Zmietza dg tego, 2eby zawiadomienie do prokuratury wystosowal specyficzny podmpt organ

stanowiqcy gminy, rada gminy. A to nadaje takiej skardze ju2 duza wage. I Medy to oznacza' 2e

wiekszosd radnych. Takie stanowisko zaje+a. I przytoczono, bo rzeczywiscie w Swietle tych

opisywanych zazutOw, to tylko mo2na tu myslec o czynie z art 231 kodeksu karnego A to mo2e na

maeinesie sprawy, prosze Palistwa. Dzialanie organ6w Scigania to niejest zabawa i ich istotq nie jest

rozstrzyganie wszelkich wqtpliwosci, niedom6wiei i 2al6w czQstokro6 uzasadnionych. Prowadzenie

postqpowai karnych podlega Scislym regulom i nie jest. Zaden aparat Scigania w jakimkolwiek

demokratycznym paistwie niejest w stanie rozstzygac wszystkich wqtpliwosci, bo nie jest powolany i

to by musial by6jakis gigant. Zresztq tak to prawie iest ustalone. Nie wszystkie naganne zachowanla

Sq przedmiotem p€wa karnego. Prawo karne zajmuje sie rzeczywiscie Szczeg6lnymi, powaznyml

czynami, kt6re stanowiq istotne zagrozenie dla porzqdku prawnego. A nie wszystkim I tak nasze

prawo funkcjonuje i musi funkcjonowad, bo inaczej bedzie dystunkcjonalne \Mec wracajqc do tego

artykul 231. funkcjonariusz publiczny, kt6ry przektacz4ac swoje uprawnienia lub nie dopelniajqc

obowiqzk6w dziala. lvlusimy tu wejSc iednak w meritum sprawy Dlatego pozwolg sobie dlu2ei to

Paistwu pzedstawid, bo jestem, poMar2am jestem tego zobowiqzany jako prawnik A tu argumenty

popelnienie pzestepstwa o czyn z artykulu 231 mogq byc dla wielu z Paistwa malo zrozumiale Wec

na czym polega ten 23'1 artykul kt6ry m6wi tunkcjonariusz publiczny, kt6ry pzekraczalqc swoJe
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uprawnienia lub nie dopelniajqc obowiqzk6w, dziala na szkodq interesu publicznego lub prywatnego,

podlega kaze.

A wiec taeba wykazaC. Jesli chcemy. Organy Scigania dzialajq wtedy, jesli inny podmiot wskare

uzasadnione podejzenie popelnienia pzestepstwa, jakiekolwiek tylko uzasadnione Ona ma mieo

rece inogi, a nie to,2e. Wedlug mnie. WiQc pieMsza sprawa to kwestia rozstrzygniQcaa, czy

przewodniczqcy komisjjjest funkcjonariuszem publicznym. To nie jest akurat prosta sprawa i pe episy

w tej kwestii mo2na interpretowac r6znorako. PieMsza zecz daldt ptzekaczaiqc swoje uprawnienE,

te up€wnjenia musza byc scisle okreslone. To nie tak, 2e ktos pzekracza uprawnienia, kt6re wedlug

mnie on powinien takie uprawnienia ten funkcjonariusz wykonywac. Nie. To tzeba wykazaC.2e

pzekroczono upra|\/vnienia, ktdre sq okreslone w przepisach prawa. W pzepisach wewnetznych

dotyczqcych tunkcjonowania danej instytucji, danego oQanu. Pzedez sami Pafstwo widzicie np jak

sq okreslone zadania, chocby tutaj W6jta sq okreSlone w wielu przepisach prawa, kt6re m6wiq albo

w6jt, burmistrz albo organ wykonawczy gminy. To ito. No to przejdzmy do naszego

pzewodniczqcego Komisji Rewizyjnej. Jakie sq jego zadania? Jego zadania okresla statut gminy

Paragraf 98. Przewodniczecy komisji organizuje prace komisji, prowadzid obrady, obrady i to

wszystko.

To sq cale. To jest przepis, kt6ry okreSla zadania. I nie mo2na tego pzepisu sobie jakby interpretowad

jak ja chce. On jest w miare konkretny. Organizowanie pracy komisji to jest wyznaczanie jej

posiedzef, termin6w, informowanie o tym, takie zeczy. A prowadzenie obrad? To nie wymaga chyba

tlumaczenia, na czym to polega. Dalej lub nie dopelniajqc obowiezkdw. Te obowiqzki te2 muszq byc

Scisle okreslone. A tak2e wedlug mnie to ten funkcjona usz powinien to zrobi6. To tzeba wykazaC.

Jego obowi+kiem bylo to i to, bo jest taki pzepis, a on tego nie zrobl. Zeby mo2e Pahstwo wyjasniC

na czym to polega, bo to przestepstwo z art. 231 sq zadko stosowane, bo zadko da sie je wykazad.

Akademioki pzyklad czynu z art.231. Mamy mieszkanca gminy, kt6ry ma Srodki. Zamiezenia planuje

na terenie gminy powaznq inwestycje zrobic. Zgromadzil wszystkie dokumenty, decyzje

srodowiskowe, warunki zabudowy, dokumentacje projektowq itd. Niezbedne jest pozwolenae na

budowe, ale on mieszka w siedzibie gminy. zlo2yl wniosek o lvydanie decyzji o pozwoleniu na budowQ

do swojego w6jta.

Jego w6jt tak siQ zachwycil tq inwestycjq, 2e wydal decyzje o pozwoleniu na budowe. Pieknq,

napisanq ladnie. Pozwolenie na budowe, pieczqtki, podpisy. Nikt sie nie odwolywal. Decyzja

inwestycja zostala wszczeta. Nasz inwestor podpisal umowy, zaciegnel kredyty, udzielal zaliczek.

Ekipa dziala. Fundamenty rosna, mury rosna. Zjawia sie nasz dzielny nadz6r budowlany. Zaleymuie

inwestycje i stwierdza, 2e inwestycja jest bezprawna, bo decyzji o pozwoleniu na budowq wydaje. Jak

Paistwo wiecie starosta, a nie w6jt. I mamy pzekroczenie uprawniefi- Bo upEwnienie do wydania

decyzji o pozwolenie na budowe to jest uprawnienie innego organu, a nie organu wykonawczego

gminy. I macie, bo to trzeba powiqzaC ze szkode. To nie tak, 2e ktos przekroczyl swoje obowi+ki, nie

dopelnil obowiAzk6w, ale jeszcze to tzeba powi+ac ze szkodq. I to jest zwiqzek pzyczynowy. Musi

by6 bezposredni i macie zwiqzek peyczynowy ze szkodq. Poczekamy, bo zatzymano inwestycie

naszego inwestor.r. Szkoda. A tak apropo bo tzeba pozbyc sie m€teriaLrw budowlanych to pzepada

bo pzepadajA wszystkje dotychczas poniesione wydatki. ltojest.
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Akademicki pzyklad tunkcjonariusza publicznego, kt6ry pzekraczajqc swoje uprawnienia, bo nie mial

uprawniei do wydania decyzji o pozwoleniu na budowe, a jq wydal idoprowadzilo to do szkody, bo

nasz inwestor. Kt6fy nie jest nie ma obowiqzkiem byd prawnikiem, by znad przepisy. Zto2yl wniosek o
pozwolenie do najbli2szego organu, bo takie jest jego prawo. Ten organ powinien to rozpattzyc,

pEekazaC wedlug wlasciwosci. Ale nie zrobil.

Pzyklad akademicki. Nae ma prawa sie zdazyC, ale czasami r62ne takie eeey sie zdatz4q.

Natomiast. W naszej skardze nic takiego nie ma. Skar2qcy jako mieszkaniec gminy. I obserwator

funkcjonowania rady gminy ma prawo formulowad do funkcjonowania gminy swoje zasttze2enia, co

jest naturalne i normalne. Takie jestjego prawo. A czesto tak sie dzieje. Potem bled6w nie robi, kto nic

nie robi, 2e funkcjonowaniu r62nych organ6w gminy czy jakichkolwiek innych sq r62ne problemy,

nieprawidlowosci. Ale 2eby wykaza6, 2e te problemy sq peestepstwem, to ju2 jest inna bajka.

Wkraczamy w inny wymiar Scislych, konkretnych. Argument6w. Powiecie paistwo, 2e ja

rygorystycznle oceniam te skarge. Gdyby taka skarga trafila do policjanta, kt6ry mialby prowadzid

postepowanie albo prokuratora, on by jq poddal jeszcze bardziej restrykcyjnej ocenie. Bo on nie jest

po to, 2eby rozstzygac. A 60 tam komisja rewizyjna w jakiejs radzie gminy porobila. Bo jak wnikniecie

w tresC tej skargi, kt6rq pan Pzewodniczqcy Komisji skarg, wniosk6w iodczytal. Jest tam mn6stwo

r62nych wqtk6w dotyczecych realizacji inwestycji. A przecie2 komisja rewizyjna nie, pzewodniczqcy

komisji nae realizowal inwestycji.

On mial prawo jq oceni6. Ocenil. Jak ocenil, mo2na to krytykowad, ale mialtiakie uprawnienie. Jest tam

zarzul, 2e nie uzyskal jakichs dokument6u To trzeba wykaza6, byl zobowjqzany i wskazac na

konkretny zapis, przepis itd. Uchwale np. komisji, kt6ra postanowila, 2e coS tam te eba, a nie wykazal.

I nawet gdyby tak si9 stalo. To jeszcze jest daleko do kodeksu karnego. Dalej sq tam zasttze2enia

wobec szeregu innych radnych. Sekretaza gminy w6jta. A wiec co to w istocie jest? Mnie trudno to

ocenic. Sami Pafstwo ocencie. Sq wetki niezwiqzane ju2 jakby ze sprawq i skar2ecy ma prawo pisac

co go boli. I tak napisal. Ale macie Pafstwo jakby konkretne zadanie oceni6. Czy w tym pi6mie sq

Eeczywiscae argumenty ptzemawiajqae za czyms takim? | czy ta skarga jest zasadna, czy tez nie? A

powtaEam w sprawie tej argumenty, kt6re pzemawialy za kodeksem karnym w tej sprawie, se badzo

dalekie. DziekujQ.'

Radny - Pan Bogdan Wantowski wskazal ,, lstotq tego zgloszenia nie jest postawienie mo2e

imiennych zazut6w. Chodzi o chQd wyjasnienia tej sprawy, bo od 3 lat toczy siQ wyjaSnianie tej

sprawy. I w tej chwili jak wiadomo pan Kasprowicz stal sig kozlem ofiarnym tego systemu, no bo

lojalnoSCjego wzglQdem pana w6jta zmusila go do tego, 2e moze nie wystepil o dokumenty, nie chcial

tego peedstawid iw tym sposdb akurat najmnie.j winny czlowiek mo2e byd oskar2ony. Ale Zqdamy

wyjaSnienia od gminy, bo sq fakty. Pokazane zatzuty nadzoru budowlanego, ostatnio opinia kontroli

NlKu, ktdra te2 stwierdzila nierzetelnoSd. I w tym peypadku to nie jest wina Kasprowicza tylko wina

Utzedu gminy, 2e nie chce wyjasnjenaa tej sprawy. Do konca nie pzedstawia dokument6w Pan

Kasprowicz we wniosku byloby pzedstawione, 2e zqdamy certyfikat6w dokument6w. Tego fizycznie

nie m6gl wyciqgnqd skoro ktos mu tego nie udostepnil. Zaeuty moze byc to, 2e nie powolal na
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komisjg wykonawcy, bo to on bardziej istotny wni6sl kto od niego wnioskowal w tej sprawie, a w tym
przypadku to pan Kasprowicz jako stal sie kozlem ofiarnym tego wszystkiego".

Radny - Pan Rafal Gnaazdowski wskazal: ,, Panie Pzewodniczqcy, Szanowni pafstwol panie W6jcie,

odnoszqc siQ do sl6w Pana Mecenasa oczywiscie wyjasnil tq sprawq. Ocenil. Dotyczqca pana

Sylwester Kasprowicz. R6wnie2 podzielam stanowisko pana Bogdana Wantowski. Ale tak jak zostalo

wspomniane, tQ skarge, to pismo tzeba rczpatzed calosciowo wedlug mnie. Bo jak sam pan

mecenas wspomnial, jest tam te2 wiele r62nych innych wqtk6w, kt6re r6wnie2 muszq by6 poddane

analizie j nale2y sie nad nimi zastanowi6. Trudno osobjscie byloby mi wchodzic w role pfokuratora czy

sedziego i wydawad na tej czy innej osobie wyroki, bo mysle, 2e nie jest to naszym zadaniem.

Chcialbym pzedstawiC stanowisko odnosnie tej uchwaly,- tresd pisma stanowi zalqcznik do
protokolu.

Sottys solectwa Zabiny - Pan Edmund Gajek stwierdzil,, Na poczqtek troszke sie chcialem odnieso

do Pana Mecenasa, bo odnosnie dzialania pracy Komisji rewtzyjnej to wedlug statutu. paragraf 98

ustep 1. PostQpowanie kontrolne pzeprowadza si€ w spos6b umo2liwiajqcy bezstronne i rzetetnie

ustalenae stanu faktycznego w zakresie dzialalnoscijednostki, rzetelne jej udokumentowanie i ocena
kontroli. Walendziak, dzialalnoso 103 bylo Eetetne, udokumentowane, skoro nie bylo dokument6w.

Nadal Pan twierdzi, 2e uzasadnienie do tych zazut6w bylo jak pan twierdzi, Ze Komasja nie ma takiej
mocy tego wlasnie rozstzyga6. Wec to powinna zrobic prokuratura, dalej sqd, bo nawet pan mecenas

nie ma takiej wiedzy i motliwosci do tego rozstzygniecia I nje sposob sie odniesd do ostatniej obecnej
sesji, na kt6rej ja bylem, gdzie pan te2 wyjaSnjal radnym rozpattzenia skargi odnosnie prowadzenia

zebrania i budowy koftu i tam panu puscilem nagranie, w kt6rej to jednej na jednej sesji pan twierdzil,

2e sp6lka to jest odpad, gdzie to powjnno byd skladowane w odpowiednim miejscu. Tam datej bylo

mo2na si€ sluchac na tej sesji. Jakie tam koszty m6gl ponosid skutki tego, Ze to le2y na drodze, A tutaj

w ramach kortu Pan to mo2na byl,o czuC, Ze nie mial pan 2adnych zae ut6w do tej posp6lki.

Tak. I tak samo na jednej z sesji bodaj2e panu radnemu odpowiedzial tez, 2e sprawa karty ju2 byla

wyjasniona, jest zakohczona. To te2 bylo mo2na bylo odczu6. Chodzi o to, 2e ma wszystko
prawidlowo. Ja sie z tym nae zgadzalem od poczqtku i sje nie zgadzam. I tutaj to samo stwierdzjl

wlasnae pan peewodniczecy komisji. Pan Rafal Gniazdowski orzekl kontrola NlK, z tego wynika
Najwy2szej lzby Kontroli. Tutaj pozwote sobie zacytowad punkt 6. Nieprawidtjowosci. Cytujg
Niezetefnie przygotowano otaz ztealizowano przedsiewziQcia budowy kortu tenisowego z

ogrodzeniem, monitoringiem oEz wyposa2eniem na dzialce nf 64 obreb zabiny. Ustalono bowiem, 2e

nie zapewniono nale2ytego nadzoru nad realizacje fob6t budowlanych. Gmina nje skotzystala z
uprawniei do zedania od projektanta sprawowania nadzoru budowlanego autorskiego przepraszam w
toku wykonania wy2ej wymienionych rob6t budowlanych w zakresie zgodnosci realizacji z prcjektem

na podstawie art. 20 ust. 1 i 4 prawa budowlanego. Rob6t nie pfowadzono tak2e poct nadzorem

kierownika budowy inspektora nadzoru inwestorskiego. W sytuacji, gdy w specyfikacji technicznej
wykonania i odbioru rob6t budowlanych pzewidziano ich udzial w procesie budowlanym, udzial w
takiej osobie m6glby natomiast zapewni6 nale2yte wykonanie rob6t.
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Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego, kt6ry prowadzil postepowanie adminastracyjne' majqc na

celu doprowadzenie wykonania rob6t do stanu zgodnego z p€wem, stlvierdzil bowiem, 2e

oswiadczenie projektanta nie zawieralo istotnych danych w zakresie sposobu. \ r'ykonania prac jest

nieokresfona uzaletnienia w warstwie konshukcyjnq otaz azy mo2e on mo2e stanowic sp6lka nie

zabezpieczono 6rodk6w finansowych umozliwiajecych realizacjq zadania W konsekwencji pzez dwa i

p6l roku pzedsiewziQcie to bylo realizowane, nie bylo realizowane, a to z kolei niekorzystnie wplynelc

na stan budowy portu m.in. na terenie calego kraju. W taki sposdb prowadzona pr6ba prowadzenla

inwesgcji skutkowala poniesieniem z budzetu dodatkovvych koszt6w wydatk6w w hcznej kwocie

5 35ozl,5ozl, to jest 1660 zlotych 50 groszy, wykonanie badai geologicznych oraz 3 692 ocena

technicznq za ocene techniczna zamietzenia inwestycyjnego. Ponadto wdao2enie dzialai

naprawczych okreslonych decyzjq PINB bQdzie skutkowalo koniecznoscia poniesienia kosztow w

kwocie 15183,08 zl. Tymczasem artykul 40 ustawy o finansach publicznych wskazuje, i2 Srodki

powinny byd wydatkowane w spos6b oszczqdny, z zachowaniem zasad uzyskania najlepszych

efekt6w danych naktad6w. I to jest tylko tak mo2na powiedzieC, zarys tych nieprawidlowosci odnoSnie

korekt. Szczeg6lowy opis zaSjest w aktach kontroli .

Byloby tam co poczytaC, tak i teraz. Tutaj nale2y zwr6cic uwagQ co to jest wszystko Ta kontrola NlK

potwierdzila to wszystko, o czym ja caly czas m6wilem Tak Nie skozystala 2 uprawnieh nadzoru

pelnienia nadzoru autorskiego pzez pfojektanta za co miala zaplacone to mamy umowQ. Tak, umowa

z projektantem to jest punkt tzeci. Dalej szczeg6lowe specyfikacje Punkt sz6sty w umowie te2 jest

opisany tak, 2e wszystko bylo w specyfikacji. Dalej w6jt nie zapewnil Srodk6w Musimy siQ cofnqc do

rozpatzenia skaQi odnosnie tego zebrania. W6jt celowo nawet zabral Srodki skoro tak gdzie mielismy

ju2 70 tysiecy, gdzie Pan W6jt mi to na pismie daly. To pismo mam na rcalizacje tego kortu W marcu

ubieglego roku po wycenie ten kort m6gl caly istnied pod wafunkiem, 2eby by+a wymieniona w ramach

gwarancji podbudowa, bo koszt ulo2enia trawy byl tam okolo 50 tys i na tamte czasy' m6wiQ to z

marca ubieglego roku, tak, iogrodzenie, ogrodzenie takze z ogrodzeniem, z wyposa2eniem to byla

wycena od fachowc6w, a pan w6jt specjalnie zabral, zeby nie powstal. Tzeba spojzeC prawdzie w

oczy, no bo inaczej tego nie mo2na nazwa6. I te2 2escie uznali, te zebranie byl'o A skarga

Nie zasadna. Jak zwykle do tego ptzywyklem i tutaj tak samo saQ nie spodziewam' 2e to bedzie

zasadne i te koszty, te kosz9, kt6re dodatkowe, to wvystko. Za geologa m6gl by6 obwiniony tak

wykonawclr, skoro oswiadczyl nieprawdQ. lvlamy to udowodnione O@na techniczna zbedna, bo tutaj

projektant m6gl to zrobid, powinien to nawet zrobid tak dalej. Do tej pory wydal decyzje naprawienia do

30 bodaj2e pardziernika tego roku. Czyli nie bylo nale2y. Chyba nikt nie ma wqtpliwoscaz radnych, 2e

te pieniadze zostaly zmamowane. Tak, bo nie zostaly naprawione. Tego siq ju2 nie da odzyska6 l

tutaj w+asnie nale2y siq tez odniesc do skargi. Obecnie rozpatrujemy dzisiaj do rozpattzenia odnosnae

zarzutdw do Pana Sylwestra i prowadzenia Komisji Rewizyjnei na tych posiedzeniach odnosnie

budowy kort6w odnosnie wydatkowania przez W6jta Gminy Rybno z posiedzenia I lutego, bo pzec|e2

to jest wszystko w tym wystqpieniu pokontrolne udowodnione tak 2e pieniAdze po prostu nie bylo to

eetelnie robione, samo rzetelnie. To tutaj jest dzialanie takie celowe Tak, i to motna roznle

interpretowa6, majqce na celu np. ukrycia, zatajenia czegos niezetelnie, bo nie mo2na m6wic o
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nieprawidlowosciach, bo nieprawidlowosci to sie rodzq pzez niewiedze, pomylke, to jest nierzetelnie,

tego ttz eba sie tzymaC.

Dalej nawiezujqc do rozpatrzenia dzisiejszej skargi to nie byla skarga, tylko bylo zawiadomienie o

podejrz eniu popelnienia pzestQpstwa. No ale jak to pan przewodniczqcy ujql jako skarge. Nie bedQ

tutaj tego. Nic nie zrobie. I tak, i tak jak pan mecenas m6wil, 2e 2adna komisia nie ma kompetencii.

Zeby to rozpatzyd. Czyli jest istotne, 2e to powinien sie zajaC tym prokuratura, a dalej sq tak albo te

zazuty, albo nie. No a tutaj niestety komisja ma wiQkszq moc ni2 sqd w tym ukladzie. No tak, m6waQ,

mo2e niezbyt ladnie, ale to samo nawiqzuje do tego posiedzenia z marca Komisii Rewizyjnei. Gdzie

tam, jak ja bylem traktowany, jak pan Bogdan Wantowski w tym wyroku jeszcze wledy akurat Snieg

zaeyna opada' i pan Bogdan Wantowski m6wi, 2e pewnie Snieg pada. To te2 wina soltysa. No bo to

tak brzmialo. To bylo naprawde pzera2ajqce dla mnie jakby ta komisja miala moc, no to bede juz po

prostu oglqdal Swiat pzez kfaty. I dalej do rozpatzenia tej dzisiejszej skargi. Dlaczego trwal,o to ponad

miesiqc, ponad cztery miesiqce od zlic2enia wniosku 8 wzesnia do Komisji Rewizyjnej.

Tam sq terminy w statucie gminy, jako to jest rozdzial 6 bodaj2e. Od zgloszenia wniosku

Pzewodniczqcy powoluje w ciqgu 5 dniach Komisje, powiadamia, a jezeli tego nie nastapi to bodajze

robi to Pzewodniczqcy Rady. W ciqgu 3 dni zwoluje jej posiedzenie. Oczywiscie to nie doslownie o

Komisje Skarg i Wniosk6w, tylko komisje w og6le. Je2eli nie ma w statucie nic o komisji skarg,

wniosk6w, no to traktujq to pod ten dzial. To chyba jest logiczne. I dlaczego pan Glowacki jako

zastepca pzewodniczecego, dlaczego pan nie zwolal podczas nieobecnosci przewodniczqcego tej

komisji posiedzenia skarg, wniosk6w, 2eby teraz pan tylko czekal, a2 pan Rafal wr6ci? | to tMalo

wtasnie tak dlugo. Takjak m6wie, pzewodniczqcy zglosil rady, zglosil to do komisji I wzesnia, Tak, a

sie odbyla po tzech, po dwoch miesiqcach prawie tak. Dalej. Odsluchalem nagranie z posjedzenia tej

komisji, bo nie moglem uczestniczyd. I to tak odczytano. Tam dziwne bylo ozeczenie tej komisji, gdy2

po odczytaniu zawiadomienia nie bylo 2adnych uwag ani spzeciw6w do tych zazut6w. Gdzie tutaj

Pan mecenas tyle podnosil.

A komisja tutaj miala taka moc? Nikt sie do tego nie odni6sl. Czyli w rozumieniu je2eli sie nic nie

odnosi, to siq z tym zgadzam. To jest tak og6lnie pzyjete. Nie mozna m6wiC, 2e jakby sae ktos nie

zgadzal, to to jest nieprawda. To tak nie bylo. A tu sie wszyscy nie chce. Nawet pan przewodniczqoy

nalegal, Kilka razy sie zwracal uwagi czy komentazach, kilka razy w tym nagraniu cisza. No wiec

skqd? Dlaczego glosowaliscie, 2eby tego nie oddawad bez uzasadnienia? I tutaj szanowni Radni

nale2y sobie zadaC pytanie komu sluZy? Vvyborcom? Bo my was wybieramy tak. Vtlybierajqc fadnego i

oddajqc na niego glos kierujemy sie jakims autorytetem. Vvybierajqc nauczyciela powaeeamy mu

dzieci. ! rychowuje je w pewnym stopniu. Czyli czlowiek uczciwy wybierajqc ju2 mo2e mniej

wyksztalconego czlowieka, ale katolika. Dekalog tak. Wszystko jest uczciwosc, wszystko. Dalej

wybierajec policjanta to juz w og6le sie nie podwa2a, bo prawo to pieMsza sprawa. Nawet w

zapzysi?zeniu swoim tez majq na koicu, 2e cos tam etyke zawodowo pzestzega. CoS takiego to ju2

pomijajqc.

Ieraz )eszcze nale2y zacylowa6 Slubowanie na radnego, cytuje Werny Konstytucji i Prawa

Rzeczypospolitej Polskiej Slubuje uroczyscie obowiqzki radnego sprawowad godnie, rzetelnie,

uczciwie, majqc na wzgledzie dobro mojej gminy ijej mieszkafic6w. Pzewaznie wszyscy mowili nie
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pamietam. Tak mi dopom62 869. I teraz sobie odpowiedzcie na pytanie czy w pzypadku kortu

zachowali sie zgodnie z tq przysiegA? Czy to bylo na podstawie prawa dokument6w, 2eScie tego

gbsowania podejmowali, bo wszystkie skargi wiekszoscaq byly odzucane, gdzie NIK potwierdzil te

wszystkie moje zazuty. Chyba NIK tutaj nie ma wAtpliwosci, 2e to wszystko, o czym mdwilem, to jest

potwierdzone pft ez NlK.letaz ptzed rczpaltzeniem tej skargi. A to mo2e za chwile, bo jeszcze musze

wr6cic do pisma, bo tak temat sie rozwinql. l\4ialo byd kr6cej, ale jednak. Odnosnie Panie

Pzewodniczqcy Rady Pisma z dnia 8listopada odnosnie posiedzenia z I lutego, dlaczego ta skarga

nie zostala rozpatzona? Pan mi odpisal doSC obszernie. Ja to tak nazywam takie maslo maslane, bo

tam nic konkretnego odnosnie nie stosuje sie tu tam wracanie, 2e nie ma kompetencji, a jednak

komisja nie zajmowala sie zgodnie ze statutem.

Komisja sie tym zajela ijest protok6l z posiedzenia, a jezelijest protok6l, to komisja przekazuje radzie.

I pan jako radny, przewodniczacy rady, to powinien do najbli2szej sesji podjqc uchwale w spGwie

rozpatrzenia sk€rgi. Tego nie bylo iwiec nie mo2na. Tutaj m6wi,2e to bylo w kompetencjach Komisji

Skarg, Wniosk6w i Petycji. Nie bylo, bo sie zajeli. To mo2na dyskutowad, bo nawet ze statutu wynika,

2e to bylo w kompetencjach Komisji Rewizyjnej, bo inne tam dzialalnosci, ale sprawy fnansowe sq dla

komisji fewizyjnej i potem w dziale zasad pracy komisji rewizyjnej, lam jest tak samo kontrolowanie

w6jta tam jednostek pod wzgledem gospodarnosci, rzetelnosci, gospodarnosci sie zalicza do tego, ale

tak to mo2na dyskutowac zawsze. Ale pomijajqc to komisja sie tym zajela i to rozpatrzyla tak wydajqc

decyzje jakq wydajac i tutaj tez by nale2alo zrobid z tym protokolem zrobid mielascie wszyscy wlasnie

nagranie tej komisji jest czy to jest, czy to w og6le mozna nazwac protokolem z komisji, bo to jest i tu

pan mecenas mo2e sie te2 zapoznad z tym nagraniem, mo2e odsluchad, mo2e Rada udostepni.

MoZe pan mecenas zmieni zdanie na temat peewodniczqcego, bo tu Pan mi zarzuca, Ze podstawy

prawne, bo ja nie jestem mecenasem, a znowu zostaly jakies tam wynika, 2e pan Glowacki cytowal,

2e ka2dy mo2e oddad do proku€tury, a zwykly czlowiek nie zna tch podstaw prawnych panie

mecenasie i nie musi tego dawad artykulami anj artykulami paragrafami, tylko idzie zglosiC, 2e cos

takiego nastepilo i nie m6wi to w spos6b taki prawniczy, bo tak jak m6wie prawnik6w jest mala,

normalnych ludzijest duzo j tutaj mo2na dyskutowad sporo nad tym, ale zeby nie dyskutowaC nad tym,

no to nale2y to odda6 do prokuratury. Prokurator to z zalozenia bezstronnie powinien rozstzygnqc,

tak? | teraz, panie pzewodniczqcy, nalegam, aby nastqpilo rozpatrzenie tej skargi, o kt6rej m6wiQ z

posiedzenia tego w+asnie I lutego. Z tego wynika, 2e powinno wedlug statutu na kolejnej sesja

rczpaltzone, bo rozpatzenie pzez komisjQ sie odbylo, z tego mamy dokumenty, protok6l taki itd. Ja

wiem, 2e to niewygodny temat, bo teraz chyba ju2 nikt nie stwierdzi, 2e te pieniqdze, bo tojest.

Odnosnie zazutu wydatkowania pzez w6jta gminy tak na budowe kortu chyba nikt tutaj nie ma ju2

watpliwo6ci, 2e te pieniqdze zostaly zmamowane I wiem, 2e teraz jak tutaj lojahosd wzgledem Pana

W6jta, bo nie mo2na glosowac,2e pieniqdze nie zostaly zmamowane. Tak, to jest trudne podjQcie

uchwaly. Ale, ale mysle, 2e 2yjemy w Swietle prawa w kraju prawa ito sie odbQdzie. Rozpattzenia

skargi, poczekam na niq. A teraz jeszcze chce wr6cid do rozpatzenia dzisiejszej skargi. Czy to ju2 tak

kr6ciutko? Bo jeszcze pytania, wyjasnienia w wolnych wnioskach do Pani Sekretaz, do Pana W6jta.

Ale 2eby nie pzedluzad. Odnosnie rozpatrzenia skargi, wlasnie oddania do prokuratury, jak sie

nazywa to skargq, chcialbym usvszec od czlonk6w komisji pana Glowackiego, pana Karbowskiego
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uzasadnienie, bo to powinniScie zrobi6. Na pytania odpowiadad nie chcieliscie. Sq komisje,zeby to

wyjagnic. Wszystko dlaczego, to 2eby6cie sie bali czegos pzyznad, 2e to jest nagrywane. Tak? Bo to

jest nagrywane. Te nagrania sie przydajq, pzydajq sie, bo na pewno to wr66i do prokurat!ry.

Je2eli nae oddacie, to na pewno wr6ci. No i prosze o uzasadnienie swojej decyzji podczas glicsowania

na komisji z posiedzenia odnosnie rozpatzenie tego czy to oddaC do prokuratury czy nie. ProszQ o

odpowiedzi tych tzech czlonk6w komisji, kt6tzy na posiedzeniu nie uzasadniali. To siQ chyba po to sq

komisje. Pfosze bardzo. Slucham."

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek wyjasnil ,,ProszQ paistwa, b9dziemy na ten temat

dyskutowali, bo sprawa jest wielowqtkowa, ciekawa. Ale wracajqc do wypowiedzi mojego

pzedm6wcy, kt6ry powiedzial Ja nie jestem prawnikiem, napisalem co mnie boli. \ rykazalem tam

szereg nieprawidlowoeci. Jako rada wySlijcie do prokuratury. Tylko jestjeden istotny punkt. Inny organ

wysylajqc. Powiedzmy zawiadomienie do innego organu. Bieee niejako za to odpowiedzialnosc tez,

bo formuluje ju2 swoje stanowisko, bo to on zawiadamia, a nie kto inny. A chyba nie jest istota

funkcjonowania pey okazji @dy gminy czynienie takiego posrednika. Ja mam jakis pomysl lo wam

wyslQ pismo, aby wyslijcie je dalej. Jesli mamy wysylac je dalej to musimy pzeanalizowad, bo my

biezemy ju2 za to odpowiedzialnogd, bo to te2 chodzi. PomySlcie te2 o Vm padstwo, bo to niejest tak,

2e to w ogdle jest koncepcja. Sama prokuratura, policja nie jest po to, zeby wyjasniad zastze2enia

dovczqce r62nych, powtarzam, r62nych sp€w. Ona zajmuje sig konkretnymi, Scisle okreslonymi

sprawami okreslonymi w Kodeksie post€powania karnego, szeregu innych ustawach, kt6re m6wie, co

jest pzedmiotem dzialania tego typu organ6w.

I te organy musze siQ tego tzymad, bo inaczej by zostaly zalane. Tym, 2e pana Kowalskiego boli to, a

paniq Kowalskq to, tamto itd. I powtaeam jest szereg w tunkcjonowaniu r62nych organ6w

nieprawidlowosci, kt6re nie podlegajq wlasciwosci tych organ6w. Odpowiedzialnosc radnego, tak jak

tutaj wspomniano, zreszta tak samo jak i posla jest przed jego wyborcami. Pfteciez na tej zasadzie

mo2na pociqgnqc do odpowiedzialnoSci radnego czy posta, kt6ry nie stawil sie na jakies glosowanie i

z powodu jego nieobecnoscj np. nie podjeto jakiejS uchwaly. Uchwala dotyczyla jakiejs inwestycji.

Poslugujqc sie te argumentacje mo2na stwierdzic, 2e on doprowadzjl do waelkiej szkody na rzecz

gminy, na zecz pafslwa. Jak to poseljest? Nie. Setki milion6w, bo czegos tam nie podjeto, bo sie nie

stawil- No nie w ten spos6b. To tak nie moze dzialad. To jestjedna zecz. Druga sprawa pan skarzqcy

podnosi to tu ju2 ogrddek, wzucil kamyczek do mojego ogr6dka, 2e jestem jakby niekonsekwentny w

swoich relacjach paistwo, bo raz m6wie, 2e sp6lka moze, Ez,2e nie mo2e, wiec pzypomnijmy te

sprawy, one sq calkiem inne i nie mo2na ich por6wnywad.

Sprawa tej drogi parQ ladnych lat temu byla to inwestycja gminy i wskazano, co ma byC. To byla chyba

droga jakas wewnetzna z tego co sobie pzypominam iwskazano w zam6wieniu co tam, czym ta

drcga mo2e by6 pokryta. Natomiast nasz wykonawca chcial to pokryc chyba posp6lkq. I teraz co to

jest ta posp6lka? Posp6lka jest klasyfikowana jako odpady. Prosze Paistwa, szereg odpad6w nadaje

sie do r62nego wykorzystania. I o tym decyduje ustawa o odpadach. Jest szereg, mn6stwo peepis6w

wykonawczych, sq tam takie specyficzne tabele itd. Kt6re okreslajq jakiego typu odpady mogq, w

jakich procesach by6 zastosowane. I to jest normalne. Ale unedy inwestor gmina nie wyrazila zgody na



to, 2eby q sp6lkq posypad ta droge. I mia+a takie prawo. To jest tak samo jakby ka2dy z was zam6wil

cos zrdbmy chodnik z czegos, a wykonawca powiedzial ale ja proponuje zrobid cos z czego6 innego.

Ale ja chce zebys zrobil mi chodnik z tego i na tej zasadzie to podzialalo. Dlatego nie wyra2ono zgody

na sp6lke. Natomiast tu bylo wykonanie podbudowy kortu i projektant na to wyrazil zgode.

I ta posp6lka jako odpad te2 mo2e byd zastosowana, ale wyrazil projektant zgode. Inwestor co mial

m6wid? Jak jest inwesqcja? Jest nadz6r projektanta, wyra2enie zgody. Dlatego to sa r62ne sprawy.

Tutaj. Nie mo2na ich por6wnywaC. Jakkolwiek na pieMszy tzut oka mo2na, to mo2na, bo tam byla

mo2liwo6d wyboru, a tu inna sprawa. Pietwsza rzecz, druga Pahstwo sie zastan6wcie koche nad tq

sprawq. O co tu chodza? Prosze pahstwa. Od grudnia 2019 roku do dzisiaj gmina zrealizowala szereg

inwestycji. Niekt6re naprawdQ wielkie pieniqdze. Znacznie bardziej skomplikowane niz budowa

naszego kortu. Pod ka2dym wzgledem wykonawczym, prawnym, projektanta i tak dalej. Nie bylo

2adnych zastrze2ef. lvlamy mn6stwo zasteetei do naszej inwestycji wykonywanej w ramach

funduvu soleckiego. Popatzcie paistwo, to pzeciez wiekszos6. Wvystkie te inwesqcje sq

wykonywane w spos6b uproszczony, bo tak ten fundusz dziala. Troche kasy da gmina, reszte

mieszkaicy solectwa swojq pracq, zainteresowaniem swoimi nazgdziami zrobiq- Pzeciez te

wszystkie pzedsiewziecia. Jakby dokladnie tak popat|zyl, to nikt by za.az paistwu wykazal. Tu nie

bylo zgody, tu nie bylo tego, tu tamtego kosztorysu.

I to przedsiewziecie te2 mialo byc tak wykonywane, a zostalo ocenione jako pelnoprawna, wielka

inwestycja gminy. Vviqc. Por6wnajcie to popatrzcie- Nadajecie tej sprawie wlasciwy wymiar. Dlatego

NlK, jak to organ kontrolny, pzylozyl do tego swoje instrumenty kontrohe. Rygorystyczne badania

inwestycji budowlanej. Ale to miala byc inwestycja z zab2enia wykonywana w inny spos6b. Wqc

zastandwcie sie, czy pzy okazji tej sprawy chcecie wywr6ci6 do 96ry nogami funkcjonowanie

tunduszu soleckiego. Bo ptzyktadajac do kazdego pzedsiewziecia takie rygorystyczne wymogi, to

praktycznie zadne z nich nie powinno zostac zrealizowane. A. Powtaeam to jest istote funduszu

soleckiego. Co do zasady. Nieduze inwestycje wykonywane w sposdb uproszczony. Wspdlnym

wysilkiem ka2dy co6 tam troche da. I w tym procesie. Jesli pzylo2ymy do niego rygorystyczne

instrumenty kontrolne, to nam wyjdA r62ne zeczy. Ale nie o to chodzi. Powtarzam, bo przywovwany

jest protok6l NlKu. Prosze Paistwa, w Swietle tego protokolu NlKu to wniosek solectwa o budowe

tylko kortu powinien by6 odtz ucony od samego poczqtku. Nie zawieral szczeg6lowego kosztorysu. Od

razu wiadomo byio, 2e koszt wykonania prawdziwego kortu, przynajmniej spelniajqcego podstawowe

wymogi, to sq du2e pieniedze.

Nie da sie tego zrobif za 30,40 tys., ale wyra2ono zgode, bo dotychczas a62ne przedsiewziecia

fundusz! soleckiego realizowano. Dlatego to tak poszlo. ldq inwestcje wielkie, za wielkie pieniadze i

nikt nie ma do nich zadnych zastze2ei. Tzeci rok badany jest inwestycja za 30 tysiecy, bo sie jej nie

dalo zrobic za te pieniqdze. Ale ktos spr6bowal, bo chcial dobze. No jak sie chce dobze, to sami

pafstwo to powiedzcae co trzeba dalej maed. Bo takijest sens tej sprawy. Dziekuje."

Soltys solectwa zabiny - Pan Edmund Gajek stwierdzil ,, Panie mecenasie, tutaj te2 Pan potwierdzil,

2e ko.t jednak mo2e byc budowany z odpadu. Tak. A w projekcie nie ma odpadu tylko jest kruszywo

lamane. 4 3l i pan powiedzial, 2e projektant wyrazil zgode na pospolke. Nieprawda. Projektant nie
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wyrazil zgody na posp6lke. Co w tych nieistotnych zmianach zaznaczyl. Dwa slowa zamiast kruszywa

lamanego na kruvywo naturalne. A mialo zostad uzasadnienie te same, ale moglo to byd dla

niekt6rych niezrozumiale. Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego w swojej decyzjiz ustaleniami

z paniq projektant,2e pani projektant dopuscila czy dopuscila posp6lke z okresleniem uzasadnienia

czyli odpad nie ma uzasadnienia. Uzasadnienie to juz ma specjalistyczna mieszanka, tak i Pani

projektant dajmy na to, 2e dopuscila, ale z okresleniem uzasadnienia. Teraz zaglgbiajqc sie w te

sprawe to nie te uzasadnjenie jest wskazane wlasnie w projekcie technicznym w specyfikacji i PINB

chyba o tym wiedzial czy powinien zna6 takie zasady? A co innego je2eli inne uzasadnienie to kolejne

oswiadczenie, kolejna zmiana, ale nie po wykonaniu. Panie mecenasie, po teech latach. BqdZmy

powa2ni. ldalej pan twierdzi,2e fundusz sotecki, kort mielismy, bo tak mo2na bylo budowad isami
jako mieszkaicy to panu odczytam.

Tutaj kolejny zapisek NlKu. NIK zauwaza, 2e gmina jako inwestor nie miala podstaw do zalo2enia, 2e

inwestycja budowy kortu bQdzie prawidlowo zrealizowana tylko w oparciu o spoleczne zaangazowanie

mievkafc6w oraz Srodk6w funduszu soleckiego. O pottzebie zaangazowania budowy os6b, o wiedzy

i kwalifikacjach specjalistycznych Swiadczyl fakt, 2e ju2 w pieMszym etapie ziemnych prac zlecono

firmie budowlanej. No bo co mo2na robid w+asnymi silami, rekoma? | nawet mielismy szkolenie z

panem Faconem odnosnie wydatkowania i calego procesu funduszu soleckiego. Kazdq prace

powinna robic osoba z uprawnieniami, czyli nawet mu€rz powinien mied papiery. lvlial racje, ten kt6ry

cos robi, bo jak mu sie co6 stanie to mu za to zapfaci. Czy elektryk robiqcy elektryke spolecznie ale z

upfawnleniami. A my nie mamy uprawnieh do budowy kort6w? Pan clowacki zazucil firmie, kt6ra

uk+ada trawe, 2e jak stwierdzil, nie zna sie. WQc nie mo2na zazucid frmie, kt6ra uk+ada trawe, 2e ona

nie ma doswiadczenia, nie wie jakie podloze je2eli nie potic2y na trawy. Badzmy powaZni. Czekam na

te wyjaSnienia tych radnych."

Pzewodniczacy Rady - Pan Piotr Kornatowski zwr6cil uwage ,, Dziekuje Panie Soltysie. Ja tylko

chcialbym doczytac, bo niestety sie Pan wszystkiego nie doczytal. Nale2y tez wskazad, 2e realzacja

tej inwestycji ptz y finansowaniu jej wylqcznie z funduszu soleckiego musialaby tMaC okolo siedmiu tat.

Zalozenia tak dlugiego terminu prowadzenia inwestycji nie mozna uznac za racjonatne, gdyz w

rezultacie spowodowalo, 2e spowodowalo jstotne zakl6cenia tej realizacji. Czyli takjak tutaj ktosju2 z
paristwa wspominal, pan mecenas, chyba 2e po prostu na samym wstepie ta inwestycja powinna byd

odtzua,ona ptzez gminq, ze wzgledu na to, 2e nie bylo, zabezpieczono Srodk6w na te inwestycjQ, a

wiadomo, 2e anwestycja ze Srodk6w ze Srodk6w funduszu soleckiego powinny by6 zrealizowane w

ciqgu roku. Jezeli to bylo 7 lat tMala ta inwestycja, to teZ po prostu by doszlo na pewno do jakieS

nieprawidlowoSca. Chcialbym te2 sie dowiedzied, bo nie bylem w popzedniej kadencji, jak byta

podejmowana ta decyzia. Kiedys na sesji powiedziatem , Zejezeti bym bylw tg kadencji, gdzie Ze6cie

podejmowali tq decyzje o budowie kort6w, bylbym pzeciwnikiem. Sottys powiedzial dobze, 2e pana

nie bylo oczywiscie. MoZe 2le, ale teraz te2 potwierdzily sie moje slowa, 2e bylbym pzeciwny

budowaniu tego kortu ze wzglQdu na to, 2e on tak naprawde nie slu2ylby tak duzej liczbie

mieszkadcow Jak wiemy, fundusz solecki ma slu2ydjak najwiekszej ticzbie mieszkaic6w i poprawiad

zycie tych mieszkaic6w.
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Je2eli planowaliscie tylko budowe tego kurodu z funduszu soleckiego, to m6wiQ z automatu powinien

ta inwestycja byd odzucona. Chyba 2e gmina sie zobowiqzala do tego, 2e bedzie finansowala reszte

tego kortu.

Radny - Pan Lukasz Glowacki stwierdzil , Panie Sol9sie odnosnie tego, 2e zazucilem firmie.

zarzucilem, bo dzwonilem do tej jednej firmy, kt6rq Pan peedstawil. Jakqs firme specjalizujacq sie w

budowie kort6w i tej Pani sie zapytalem czy ta firma specjalizuje sie w budowie kort6w. Powiedziala 2e

nie. Tak2e to odnosnie tego co Pan powiedzial. odnosnie tego, 2e ja nie zwolalem posiedzenia

Komisji Skarg i Wniosk6w. Ju2 wyja6niam. Pan pismem z 6 lipca 2022 roku zlo2yl pismo w tym dniu i

tutaj pan pzewodniczqcy Komisji Skarg iWniosk6w sam zadecydowal, ze odsyla to pana pismo do

przewodniczqcego, gdzie mamy opinie radcy prawnego. Na marginesie tej sprawy nale2y zauwa2yd,

i2 jak wynika z opisanego wyzej pisma Pzewodniczqcego Komisji Skarg, Wniosk6w i Petycji Rady

Gminy Rybno z dnia 15 lipca 2022 roku, zwrot wyzej wymienionego pisma Soltysa Solectwa Zabiny do

Pzewodniczqcego Rady Gminy Rybno jest wynikiem samodzielnej oceny okolicznoSci opisanych w

tym pismie dokonanej pzez Pzewodniczqcego wy2ej wymienionej komisji. Jest to prakqka spzeczna

z istotq funkcjonowania tej Komisji oraz peepisem pafagraf 76 Statutu Gminy Rybno, okreslajqcym

zadania i uprawnienia jej przewodniczqcego, gdyz do dokonania takiego zwrotu sprawy, bedecego w

istocie jednym ze sposob6w zalatwienia sprawy, konieczne jest uzyskanie stanowisk€ tej2e Komisji.

Nie jest to wystarczajqco analiza dokonana tylko przez pzewodniczqcego Komisji, gdy2 ustawa o

samotzadzie gminnym ani statut Gminy Rybno nie ptzyznajq mu takich uprawniei. Tak2e jak ma Pan

jakies pretensje, to prosze nie kierowad ich do mnie. Dziekuje'.

Sekretarz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka wyjaSnila,, odnoszqc sie do kontrolifunduszu soleckiego,

przez Najwy2szq lzbq Kontroli. Dla nas najwazniejsze. Staramy siQ na bie2qco paistwa informowac.

W protokole z kontroli NIK czytamy: Najwy2sza lzba Kontroli nie formuluje uwag w zwiezku ze

siwierdzonym nieprawidlowosciami. Najwy2sza lzba Kontroli na podstawie artykulu 53 ustep 1 Punkt

piet ustawy o NIK przedstawia nastQpujqce wnioski. Punkt pieMszy pzekazywanie Radzie Gminy

ponowny uchwalonych przez solectwo wniosku. Punkt drugi odtzucanie wniosk6w niespelniajqcych

warunk6w lokalizowania przedsiewzieC na obszaee solectwa skladajqcego wniosek lub solectwa, w

kt6rym zamaerzone jest realizowane wsp6lnego pzedsiewziQcia. Punkt wykluczania z postQpowania

wykonawc6w, K6e y nie spelniajq warunk6w udzialu w postQpowaniu. Punkt czwarty oplacanje faktuf

po zrealizowaniu i odbioze pzedmiotu zam6wienia. Punkt piqty zetelne ujmowanie w ksiQgowej

ewidencji pozostalych Srodk6w trwalych. Punkt sz6sty ujednolicenie zapis6w w regulacjach

wewnQtzne dotyczqce pojemnosci zawierania um6w. 7. podjQcie dziatai zmiezajecych do

zapewnienia powiezenia mienia komunalnego zgodnie ze statutem solectwa." To sq jedyne wnioski

pokonholne. Pozwole sobie jako sekretaz gminy powiedziec, 2e Pan pzewodniczqcy, Pan Sylwester

Kasprowicz jestjedynym pzewodniczacym, kt6ry pilnuje planu swoiej pracy.

Nigdy nie ma problemu ze sluchaniem, lvykonywaniem tego co ma tam zalo2one. sam pzygotowuie

protok6l, sam ustala wszystkie spotkania. Nigdy w kontaktach z utzQdem nie bylo problemu. Jego
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dzialalnosci jako radnego nie bqde oceniala, bo od tego sq jego wyborcy, ale mysle, 2e wszyscy

wiemy. Wiec myslq, 2e powinnismy sie tutaj wiele od niego uczyc."

Soltys sotectwa 2abiny - Pan Edmund Gajek wskazal ,, z wypowiedzi pani sekretaz znowu wynjka,

2e z kortem wszystko w poeqdku,2e nikt nie stwierdzil 2adnych uwag do kortu. To jest opisane na

161 stronach protokolu. Tak jak m6wilem, 2e projekt opiewal na cale zagospodarowanre, a we

wniosku mo2e pan sprawdzid. Budowa kortu wraz z ogrodzeniem i monitoringiem, a projektant

profesjonalista? No to zagospodarowuje caly teren. To nie bylo, mialo byc realne, nie mialo byc

realizowane z funduszu soleckiego i tego sie trzymajmy. Mielismy pieniqdze, mam to na pismie.

Ten kort m6gl istnie6, tylko pan w6jt tego nje chcial. Dlaczego? Dlaczego na mnie cat czas to spada?

Mam na wszystko dokumenty, aby sie nie opieraC na dokumentach, tylko lojalnosci wzgledem Pana

w6jta. Ja tak to odnoszq. Pani sekretaz zawsze twierdzila, 2e ja klamie. Wtakim razie NIK te2 klamie,

skoro pani stwierdzila, 2e ja k+amie. NIK potwierdzila te moje kfamstwa. Jestesmy w sp6lce, to mo2e

warto jakos powiadomic proku€turq? Dalej Pan W6jt wszystkie dokumenty, odpowiedzi na moje

pisma odnosnie kortu tutaj caly czas odpowiadal w taki spos6b, 2e to ja bylem winny. To po prostu

stawia mnie w zlej sytuacji wsr6d mieszkafic6w. I malo tego, te odpowiedzi na pisma Pan wysylal do

calej rady soleckiej, do prezesa straZy, do prezesa Zabianki, nawet do radnego . No szkoda,2e pan

do listonosza j do kominiarza nie wysylal, bo jak chodzito wygadal ludziom jaki byl solvs. I teraz mam

pytanie czy pan w6jt te wystqpienie pokontrolne te2 wyslal do tych ludzi 2eby je hoche wybieliC?

\ ryslal Pan czy nie wyslal idlaczego tego nie ma na stronie gminy wlasnie tego wystqpienia? Albojest

a ja nje znalazlem. Musimy sie wszyscy dowiadywac pocztq pantoflowq, tak? A Pan? Pana has.lo

wyborcze transparcntnosc miala byd. Jak tak wyglqda transparentnosd, mam kolejne pytanie teraz do

Pani Sekretarz. Wasnie teraz mamy w sobote ostatki soleckie iz funduszu soleckrego po zmtante

mamy zam6wiC warnik."

Radny - Pan Waldemar Reszka stwierdzil: ,, Dla mnie sytuacja jest bardzo prosta. Mam pytanie do

Pana W6jta i do Pani Skarbnik. Na jakiej podstawie Pan odebral ten odpad? Sygnalizowal to soltys

zabiny, a Pan to odebral? Powiedzial, 2e jest wszystko wedlug projektu, tak? Z tego co wiem Pani

skarbnik zaplacila te trzydziescitysiecy. A odnosnie Pana mecenasa, widze, 2e Pan jest jednostronny.

Obiektywnosci zadnej. To tak jak m6wiq w 2yciu, ilu adwokat6w tyle opinii. Panie W6jcie. Pan nie

zajmowal w tej sprawie w og6le glrsu. W Pana spmwle zajmowala glos pani sekretaz. Zeby Pan

podjql te kr6tkq decyzje, to by tego nie bylic. Notabene to tMalo dlugi okres czasu. Jeszcze odnosnie

do pana mecenasa, Pan stwierdzil to jakoS takjak Pan szeroko opowaadalw naszej gminie tylkojeden

element, 2e tak poj?ta podbudowa kortu byla tak, a reszta tak wvystko pieknie. To jest mija siQ z

prawdq. Sygnalizowalem odnosnie tlucznia i kruszywa na drogq z inwestycji popegeerowskich na

drogi pieszo jezdne, zostalem wysmiany i m6wiono do mnie oficjalnie,2e mam to zglosid do

prokuratury do Bialegostoku lub zadzwonic na numer 112."

Na tym dyskusje zakoiczono
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Pzewodniczacy Rady zamknel dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaly, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym n. ustawowy Bktrd Rady '15 Radnych w obecnoSci 13

Radnych, glosami:

- 5 -,,paeciw"
. 1 -,,watrrymulqcych si9"

podiela uchwalQ Nr XLVll347l2022 w spJawie rozpatrzenie 8ka,gi na radnego Rady Gminy

Rybno

Uchwala stanowi zaqcznik do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zalqcznik do protokolu.

Ad.6.Wolne wnioski i zapvtania,

Pzewod niczqcy Rady otwozyl dyskusje.

Glos zabrali:

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegzynowski odpowiadajqc na pytanie radnego Pana Waldemara Revki

dotyczqce platnosciza dostawe materialu na podbudowe wskazal, 2e ,, Vvyplata zostala wykonana

zgodnie z obowiqzujqcym prawem."

Sottys solectwa Rybno- Pan Henryk WSniewski zwr6cil sie z pytaniem do w6jta

Czy m6glby Pan w tej chwili pzedstawid jako szerszq informacje w sprawie drogi r6wnoleglej i

obwodnicy Rybna? wem, 2e byly konsultacje, ale mieszkancy bardzo malic wiedzq i dobrze by bylo

powiedziedjakie to jest z te obwodnicq."

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegzynowski odpowiadajqc na pytanie wskazal,, Panie Soltysie, je2eli

chodzi o inwestycje na drodze 538 prowadzi jq Zarzed Dr6g Wojew6dzkich. Jest ona rcbiona ZRID-

em ito teeba sie zwracac do Zarzqdu Dr6g Wojew6dzkich. Ze swej strony od 2014 roku lobbowalem

2eby byla remontowana droga 238,2eby byla obwodnica Rybna,2eby byla obwodnica Hartowca, bo

doprowadzenie do odpowiednich standard6w, droga, kt6ra biegnie pzez Rybno, to bysmy musieli

wybuzyd cate kwartaly. Nigdy nie wnioskowalem o robienie obwodnicy na przyktad dla Zabiny z tego

wzglQdu, 2e jakbyscie popatzyli na mapejadec w kierunku Dzialdowa, to cale Zabiny wlasciwie sq po

lewej stfonie skupione. To nie jest przeciecie wsi na p6l, tak jak to jest w przypadku Rybna, DQbiefi i

Hartowca. A wiec je2eli ktos ma 2al, jezeli chodzi, 2e nie ma obwodnicy Zabiny, 2e nie zg+aszalem

tego, no to w pelni biore za to odpowiedzialno6'. Z tm, 2e inwestycje prowadzi Zarzed Dt6g

Wojew6dzkich i prosze z nim wszelkie szczeg6ly omawiac. Taka inwestycja zawsze bQdzie rodzic

jakies niezadowolenie, zawsze komus cos bedzie zabrane i mam tego Swiadomosc. Ale to jest tok

inwestycyjny, kt6ry predzej czy p62niej musi byd wykonany. Jezeli chodzi o droge r6wnolegh, na

dzisiaj tMaja prace zwiazane z analizowaniem tej, drogi. Stqd mamy ogromne rury. W najbli2szym

czasie bedq prace zwaqzane z wodociqgowq, zrob,eniem kanalu technologicznego. Op62naeil na

dzisiaj nae notujemy. Wszystko siq odbywa w spos6b zaplanowany .
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sottys solectwa Zabiny - Pan Edmund Gajek wskazal ,, Ja te2 odnosnie tej drogi to Pan W6jt m6wi'

2e zabiny itak zostanie- Niep€wda, bo wszystkim praktyczniejak ta ulica bedzie biega po rozbudowie

to na tym p.ojekcie to wvyscy ignorujq wlasnosci dzialki. Nawet tam sq tzy czy cztery domy

zaznaczone do wi-butzenia. Chocia2 pan w6jt obiecal, ze trzy zostane tylko jeden do wyburzenia Ale

dopatzylem sie na tej mapie numer 65 domu, teren pzebiega przez odcinek domu, fragment domu.

Pas drogowy takze moze byl pominiety, nie wiem dlaczego, ale mimo wszystko mieszkaicy sie nie

zgadzajq na taka .ozbudowe. W takiej wersii nie chcq obwodnicy. Pan W6jt w momencie wystqpienia

o obwodnice Rybna , Hartowca czy DebenE powrn€n wziqe pod uwage i Zabiny To du2a

miejscowosd, a wiemy, 2e ten ruch sie o wiele zwiekszy, bedzie to droga wy2szej kategorii Ja te2 nie

bylbym zadowolony, gdyby kawalek ogrodu zabrano, dzialki jak tam maje i tak jest blisko Tutai

bezpieczehstwo te2 jakos tam roh odgrywa. Tak2e petycja poszh do Zaeqdu Dr6g, do wiadomosci,

do Pana lvlarszalka, do Pana Wojewody, do biura projektowego i do pana W6jta, do wiadomosci-

Odnosnie zakupu wamika. Zg0aszalem do Pani Labickiej, jako pracownika merytorycznego od

funduszu, zeby ten wamik zam6wila, ju2 8 listopada w rozmowie telefonicznej, potem kolejnej i

jeszcze. Pani Justyna powiedziala, 2e pani sekretarz nie wyra2a zgody bo nie sq opisane faKury..

Pzedstawie Panstwu o jakie faktury chodzi. Remontlje sie wlaSnie dla mlodzie2y, w piwnicach

lokalnego centrum dwa pomieszczenia. Chodzi o dwie faktury, na zakup styropianu pod posadzke i

material6w na elektryke. Te material na elektryke sq widoczne, moge sprawdzic bo tynk6w nie ma.

Takze opisze te fakture. Ale poszedlem sprawdziC i niestety gniazdek nie ma, dw6ch puszek nie ma.

Chlopaki m6wiq, 2e dokupiq. Ale pomijajqc fakt, te gniazdka nie nadajq sie. To sq zwykle gniazdka, a

muszq byd gniazdka z uziemieniem. Tak stwierdzil Pan Szarmacher, kt6ry tam ma to odbierac.

Pozostaly teraz gniazdka, kt6re sie nie bedq nadawaly. Co mam na bazatze je leraz spzeda6? Tej

faktury do wyjasnienia nie wypelnie. A faktury ze styropianem nie opisze wcale, gdy2 ja tego materialu

nie widzialem. Zostalem zaproszony na odbi6r gdzie ju2 byla posadzka zalana. Styropianu nie wida6.

Pomijajqc fakt, 2e zostalc 6 paczek tego sqropianu. Chliopacy stwierdzili, 2e Pan Artur za du2o

zam6wil tego styropianu. Jak byb? Pan Aftur twierdzi, 2e dobze zam6wil. Oni tego nie ulo2yli. Nie

mnie oceniad, tylko fakt jest w tym, 2e ja nie moge opisac tej faktury, bo ja tego materialu nie

widzialem i nie jestem w stanie zobaczyd. Pani Sekretae letaz kaze mnie w taki spos6b, 2e nie

WE2a zgody na zam6wienie wamika z funduszu soleckiego, dop6ki nie opisze faktur. To jest szanta2

i namawianie mnie do z+amania praw. Nie mogQ opisad czegos, czego nie widzialem."

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegrzynowski wskazal ,, Odnosnie pytania tak drogie 538. Chcialbym

bardzo podziekowaC radnemu panu Gzegozowi, 2e wlaSciwie dzieki niemu 2esmy wyremontowali

ten odcinek drogi 538 paez aabiny. Pamietacie jak on wyglqdal? Zaangazowal sie osobiscie i ogrom

pracy wykonal. Zmotywowal mnie iStaroste Dzialdowskiego do dzialania. VwdaliSmy z naszego

bud2etu ogromne pieniqdze na tq inwestycje. Pom6gl Starosta Dziahowski i reszte Pan Marszalek

wojew6dztwa. I tq droge 2eSmy zrobili skladajqc czy nie lobbujq o remont dalszej drogi. Jako gmina

zaznaazyli',r,y, 2ebysmy nie fi.rszali ju2 ftagment6w, kt6re zostaly zrobione. Dotyczy to ronda w

Tuczkach i dotyczy to miejscowosci Zabiny. Z tym,2e powtazam inwestorem jest Zatzed D|6g
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Wojew6dzkjch. On to wszystko zleca. Sq pewne pzepisy, kt6re zobowi+ujq inwestora czy

wykonawce projektu, 2e musiten projeK w okreslonych normach zrobi6."

Radny - Pan Waldemar Reszka zapytal ,, Odnognie tej drogi 538. panie W6joe mam pyrane

odno6nie tej obwodnicy. Dlaczego nie zostala objgta miejscowosd Tuczki? po zapoznaniu se,
mieszkancy proszq Pana o wsparcie i budow€, w celu wciegniecia miejscowosci Tuczki do obwodnicy.

Odpowiednie pismo zostalo skierowane do Zatzqdu Dt6g Wojew6dzkich, Wojewody, l\4a€zalka i

gminy z listq podpjs6w. Mieszkancy pytaja, czy jakies czynnosci pan podejmie w tej sprawie, czy

wystqpa o to, 2eby dolqczyc Tuczki do sieci obwodnic. Warunki sq r62ne, sq drogie, inwestycja jest

unijna. Odpowiednie pismo zostalo skierowane. Chcialbym uslyszeC odpowiedz. Czy gmina te2

zakwalifikuje Tuczki do sieci obwodnic.'

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegzynowski w odpowiedzi wskazal ,, Ja, je2eti mieszkahcy chcq to jak

najbardziej jestem za. Tylko realia se takie, 2e ten tort unijny ma okreslonq ilo56 funduszy i nam pzy

ogromnym szczesciu, zaanga2owaniu udalo siQ wyMa6 z tego to.tu okreslonq ib6d pieniedzy. Te

pieniqdze na drog? 538 one musze wystarczyC na ten odcinek, kt6ry tam jest zaplanowany na calos6.

A obwodnice to chcq wszyscy. lviasto Lidzbark, gmina Kozliowo. Cieszmy sie, 2e mamy Rybno z

obwodnicq Debiei i Hartowiec itak to na pewno bedzie. Realnie pateec malic prawdopodobne, zeby

Tuczki byty objete obwodnicq. To by sie wiezab z budowaniem nowego mostu, a budowanie nowego

mostu to sq niebotyczne pieniqdze. Cieszy mnie to. Prosze zwr6ciC uwage na calym odcinku gminy

Rybno bedzie Scie2ka pieszo rowerowa. Znajd2cie mi takq droge, gdzie jest zaplanowana na calym

odcinku Scie2ka pieszo rowerowa, 2e z Tuczek bedzie mozna spokojnie dojechaC nawet do Hartowca i

most na rzece Wel bedzie poszer2ony o ten trakt pieszo rowerowy. Z prawej strony tego mostu bedq

zwr6cone w kierunku Rybna. Musimy byc te2 realistami. Ja te2 moge miec naprawdQ r62ne ptany. W
pelni popieram Pana wniosek i mieszkanc6w na obwodnice Tuczek, tylko wiem, 2e on jest nierealny."

Sekretaz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka wyjasnih ,, Tak jak Paistwo wspominaliscie w popzedniej

uchwale, po kontroli NIK wprcwadzilismy szereg zmian, miedzy innymi, Pani z konkoli bardzo

podobalo siQ zatzqdzenie, kt6re bylo wprowadzone przy samym poczqtku, czylizasady wydatkowania

Srodk6w w ramach tunduszu soleckiego. COVID, co do zasady ju2 nie ma rygorystycznych, byla tylko

plzelwa Paistwa w opisywaniu faktur, na co z wiadomych ptzyczyn. Otzymaliscie Pafstwo dwa

miesiqce temu informacje, 2e macie uzupelniac iopisywad na bie2qco faktury,. C62 moge Pahstwu

powiedziec? l\4amy 20 solectw, 19 solectw nie slysze od pracownika 2adnych problem6w wiekszych

czy mniejszych. Sq w miare rozwi+ywane. W solectwie zabiny, wadze, to 2e mlodzie2 zlo2yla wniosek

jest jakims problemem. Jak powiedzial pracownik, realizacja funduszu soleckiego powinna opierac siQ

o kontakt mlodzie2y z panem soltysem. Prosze nie wciegaC do tego gminy. Whacamy do opisywania

faktur. Palistwo wybieracie z tego NIK-u to, co wam sig tylko wydaie, ja go interpretuje bardzo

rygorystycznie- Paistwa upzedzam, 2e bez opisu faktur ptzez soltysa nje beda placone faktury. Bedq

zwracane. To bedzie od nowego roku, bedzle na bie2qco. Vwsylam do wszystkich Paistwa na pismie,

zebyScie Paistwo, 2e tak powiem, interprelowali moich sl6w Ka2de solectwo dostaje natychmiast
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informacie o tym, 2e jest obowiqzek opisywania. pan tu m6wi o odczuciach. Dra mnre Jest to taka
zlosliwosd do uzedu. Ju2 sie pzyzwyczailam. l\4am trzy lata tej zlostiwosci. pare razy wspomtnatismy,
2e do tunduszu soleckiego nie anga2ujq sie mieszkaicy. Tutaj sie anga2ujq skazacy, senrorzy,
firlodzie2 sama wykonuje. A ja ciqgle slysze, 2e w pzypadku realizacji funduszu soleckiego peez
mlodzie2 zawsze se jakies ale. 2e nawet taki byl zatzuf,2e pani Justyna najpierw zadzwonila do
rnlodziezy, do przedstawiciela n odzie2y, dopiero w drugiej kolejnosci do pana, wiec tu byla wielka
pomoc, to jest obraza, takie sq rodzaju problemy z panem Gajkjem. prosze zrozumied, 2e my
naprawde dok+adamy pelny starannosci_ Jeszcze o jego braku kontaktu z wtasnymi koicami obarcza
siQ gmine. No trudno. Opisywanie faktur, bez opisywania faktur nie bQdzie realjzowany fundusz
solecki."

Radny - Pan Adam Kasprowacz zwr6cil uwagq,, pani Sekretarz, ja odniose sie do tego opisywania

faktur. My faktury oczywiScie opisujemy. Wczesniej czy p6tniej ate opisujemy. Ate je2eli pani tak
stiawia sprawy, to ja Pani powiem, w jakiej ja sytuacji stoje. Je2eli z funduszu soleckiego zakupy
zrobiono, zakupy dla OSP ija tych zakup6w nie widziatem, nie odbieralem. Je2elija te faktury p6jde
do urzedu, opisze, to prawdopodobnie wplynie skarga na soltysa. Ja nae uczestniczylem w odbioze.

Wstarczyl jeden telefon. Podjechal bym zobaczyl. Jest? proszq bardzo. Ja nie wiem czy to kupiono,

czy to jest. ljak ja mam to opisac? I nastepne i takie pytanie do pani Sekretaz. Dtaczego tego
wystqpienia pokontrolne nie ma na stronie Ueedu Gminy do chwiliobecnej?"

Sekretaz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka w odpowiedzi wskazata ,,To nie jest rola uzedu, 2eby

kontakt wnioskodawcy do funduszu soleckiego z softysem, kt6ry odpowiadal za tundusz byl ptzez

urzqd. JeSli paistwo stra2acy kupujq dana eecz, powinni pana soltysa poinformowad, 2e bQdzie

faktura taka i taka, kt6rej platnosd jest co wa2ne minimum siedem dni. Zawsze staramy sie, zeby bylo

czternascie, 2ebyScie mieli czas na wszystko. To jest kwestiajak realizujecie. l\,lacie zebranje wiejskie,
podnosicie fundusz solecki, przyjmujecie dane, wnioski, uzgodnid z wnioskodawcami. Macie pafstwo

zgode, jak r6wnie2 pozwolenia. Ate to wy sami musicie np. po zebraniu spotykacie sie z
wnioskodawca. Nasz kontakt z wamijest bez problemu. Dlaczego nie mo2e byC kontaktu ze shazq, z
rnlodziezq? Dlaczego tego nie ma? A wracajqc do pytania dlaczego nie protokotu z kontroli na stronie.

Poniewa2 sq na strcnach instytucji kontrclujecych nas. protokdl ma 17 dni, a nie jak pan soltys
powiedzial 140. A z czego wynika te140 stron,? Bo nie tytko gmina Rybno by+a konkolowada z
funduszu soleckiego. Pani pokazala, co mamy upozqdkowac na bieiaco. Staramy sie te2 paistwu
powiedzied. Sami nazekacie, 2e wzrosly wymagania. NO trudno, ustawa ma tzy strony, a wymagan
jest na 300. Musimy sie z tym pogodziC, albo nie reatizujemy funduszu soleckiego. cdybyScie
Paistwo wystqpili do mnie o udostepnaenie informacji publicznej, nie ma problemu, bym do Was
udostepnila."

Soltys solectwa Zabiny - Pan Edmund Gajek stwierdzil ,, pani Sekretaz zazuca mr, ze popaftem

wniosek rnlodziezy do funduszu soleckiego. Bylem za i sie ciesze, Ze oni to robiq. Ale tak jak m6wie,

nie mogQ opisao czegos, czego nie widze. Dopiero dowiedzialem siQ o tym podczas odbioru, gdzie te2

byly wielkie problemy, bo nikt nie mial kluczy. Jak ja mogQ odpisad, skoro ja tego nie widzialem. Jak
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wspomnialem o tych pfoblemach, 2e zostalo tyle paczek styropianu Pan Artur twierdzi 2e dobze

obliczyl. onitwierdzq,2e dobee wlo2yli on twierdzi, 2e nie wlozyli ion tutaj pr6buje znowu oczernrc

Po prostu nie opiszQ, bo nie wiedzialem pzed czasem, 2e si? kupuie material ' tylko w czasie jak iu2

bylo zalane polo2one. Skqd ja wiem , co tam jest? Jak Panitak tlumaczy' 2e mieszkahcy moga sobie

kupowad, to vvyobrazi sobie Pani, 2e ktos p6jdzie sobie kupi paliwo, i powie to ja tam sobie samoch6d

zatankuje. Tak to ma wyglqdac? Nie uslyszalem odpowiedzi czy bQdzie ten wamik czy nie bQdzie do

26, czy jest zam6wiony. I czy moZe te2 nam wylqczycie ogzewanie na czas tej imprezy, bo nie lubicie

soltysa Zabiny?'

O godzinie 12:35 sale narad opuscili radni: Adam Bochno i Grzegorz Januszewski Stan Rady '11

raonycn.

Sekretaz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka wyiasnila ,,jak wspomnialam, proszQ wykonaC swoje

obowiezki. Realizujemy fundusz solecki tak iak co roku VViQc prosze najpieM opisac faktury i bQdzie

dalej realizowane. l\46wi Pan ciagle o kontroli \Masnie m in ona pilnuje nas do realizacji pewnych

spraw. Wiec najpierw Pan wypelnia swoje obowiezki, a p6Zniej bedzie nas Pan pouczal'

Soltys solectwa Zabiny - Pan Edmund Gajek stwierdzil ,, panitutaj zmusza mnie teraz do popelnienia

pzestepstwa. Jak ja moge faktury opisa6, iak nie widzialem. Na szkoleniu Pan Fason te2 du2o m6wil

o fakturach. Ttumaczyl, 2e nie dai Bo2e jakby cos tam bylo, co nie jest opisane Ja tego nie

wiedzialam, wiec nie moge opisao. To jest chyba logiczne. Czy to takie dla utzQdnika iest trudne do

zrozumienia? | Pani mnie szanta2uje, 2e Pani nie zakupiwarnika a2 opisze faktury'"

Skarbnik Gminy - Pani Zdzislawa Kanicz wyjasnila ,, odnosnie faktur. Sprawa wyglqda tak, 2e dop6ki

nie jest opisana faktura Panie Soltysie, nie powinnismy jej zaplacic Pan mnie poucza, czy dobee

mialam komplet dokument6w przy placeniu faktury, skoro jeszcze do tej chwili nikt mi nie zarzucil

2ebym nie miala kompletu dokument6w. Sa odbiory, niech Pan bedzie spokojny A wracajqc do

funcluszu soleckiego sprawa wyglqda tak, Pan jako soltys powinien \.zieC towar, a dopiero przekazac

do jednostki. Je2eli kupuje ktos do remizy to Pana obowiqzkiem jest zrobid protok6l i ptzekaza' dla

stra2y. Kupuje Pan z soleckiego dla jednostki oswiatowej, powinien Pan zrobid protok6l przekazania

do jednostke Swiatowej. W innej sytuacji bQdzie Pan mial na stanie ten towar na stanie. Nie, 2e Pan

chce to podpisuje, a chce to nie podpisuje. Takie sa zasady i proszQ ich pilnowac A je2eli gmina za

pana wykonuje p€ce, bo siedzi dziewczyna, kt6ra ciqgle w polowie zal52my solL'cki realizure, zeby nie

obciezaC soltys6w to powinniscie byc za to wdziQczni, bo odciq2a od pracy "

Sofrys solectwa Zabiny - Pan Edmund Gajek stwierdzil ,, tak jak Pani Skarbnik bardzo prosto i jasno

wytlumaczyla, 2e soltys powinien ten material miec i pzekazaC mieszkafcom, pzynajmniej byd pzy

odbiotze tego zakupu. Czy te2 widzied te zakupy. Ja tego nie widzialem Tak jak m6wie, 2e dlugo po

czasie, jakju2 jest zalane to tego sie nie da stwierdzic."
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Na tym dyskusje zakofczono.

Ad.T.Zamkniecie obrad.

O godz.12:40 P%e\ odniczqcy Rady Pan piotr Kornatowski - wobec wyczerpania dziennego pozedku

obrad - zamknql obrady XLVI sesjizwyczajnej Rady cminy Rybno.

Na tym protok6l zakofczono.

Protokolowala:

Z.stepca klarownlka

P,owadzqcy obrady:

R.f.rrtu orFtrF ctncgo \ \4X^cv,r,v
t rEoaw.u \"in7x",X^n'n"P'

(
Do ninieiszego protokolu zalqcznlk stanowi nagranie zawieraiqce obraz i dtwiek.
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